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Dumnezeul iubirii 

 
 Comentariu de Alejandro Bullon 

 
  Stimate prietene, Dumnezeu este dragoste. Daca am cauta ceva care poate sa defineasca pe 
Dumnezeu, acel ceva este numai dragostea. Dragostea lui Dumnezeu nu este o dragoste teoretica, 
neinteleasa ci este o dragoste reala care a determinat pe Isus sa moara pe crucea calvarului. De 
aceea Biblia fiind cartea lui Dumnezeu, prin consecinta trebuie sa fie si cartea dragostei. Paginile 
Bibliei sunt pline de istorii de dragoste, din Geneza unde ne este prezentata prima istorie de 
dragoste dintre Adam si Eva si pana in Apocalipsa in care Mirele vine sa isi ia mireasa datorita 
dragostei Sale pentru ea. Dar de asemenea Biblia cuprinde si istorii de razboaie, nedreptati, erori 
umane, intrigi politice etc. In fin, Biblia in ciuda faptului ca este o carte sfanta, ea prezinta istoria 
omului pacatos, om care inca din Eden este nedrept, violent, izvor de intrigi si dorinti de putere.  
 Studiul din aceasta saptamana are obiectivul sa prezinte istorii de dragoste pentru noi. Prima 
parte vorbeste despre istoria dragostei dintre Adam si Eva. Gen 2.23: 
 
 „23Şi omul a zis: "Iată în sfârşit aceea care este os din oasele mele şi carne din carnea mea! Ea se va numi, femeie, 

pentru că a fost luată din om."  ” 
 
 Aceasta declaratie a lui Adam fata de Eva este scrisa in forma poetica si este una dintre cele 
mai minunate poezii de dragoste. Singurul care poate vorbi de dragoste la prima vedere este Adam. 
Nu a fost numai o simpla pasiune sau atractie fizica, a fost si aceasta, dar in realitatea a fost mult 
mai mult, a fost faptul ca ei doi vor fi impreuna pentru totdeauna. In evreeste cuvantul tradus prin 
„om” si „femeie” au un sunet foarte asemanator. Pe langa acesta putem sa observam ca a fost 
creata dintr-o coasta a lui Adam aratand stransa unire dintre cei doi, intimitatea, afinitatea, 
egalitatea dintre ei dar si diferenta dintre cele doua sexe. Om si femeie, au fost creati incompleti 
pentru ca impreuna sa fie completi. Amadoi, au aceleasi drepturi, dar in acelasi timp sunt distincti, 
diferiti pentru a se putea completa unul pe altul. Este total neintelept sa ii pui pe amandoi pe 
aceeasi treapta din punct de vedere fizic, pentru ca niciodata nu acesta a fost planul divin. Dar ei 
pot sa fie fericiti si aceasta fara ca sa fie nevoie sa lupte pentru intaietate, fara sa doreasca sa fie 
mai presus decat celalat, iar spiritul, fizicul si emotionalul sa fie parte impartasita de amandoi de o 
forma dezinteresata si cu toata dragostea. Din nefericire unitatea primei perechi a fost distrusa de 
pacat, care odata intrat in viata lor i-a ispitit sa lupte unul contra celuilalt, acuzantu-se unul pe altul 
si rumpand minunatele verigi ale dragostei lor. 
 Prima istorie de dragoste a omului a fost manjita de prezenta pacatului. Este oare acesta 
motivul ca astazi asemenea istorii de dragoste sa fie manjite de pacat? Si daca este asa, atunci care 
este solutia iesirii din acesta trista situatie? O prietene, fara indoiala ca, cu cat cei doi sunt mai 
aproape de Isus, cu atat mai putine probleme vor avea, dar te rog sa observi ca spun „mai putine” 
datorita faptului ca problemele si dificultatile vor disparea cu adevarat numai cand Isus va reveni 
pe pamanat. Totusi prin puterea lui Isus in vietile noastre, noi putem sa fim fericiti.  
 
 A doua parte a studiului ne arata ca perechi care chiar daca s-au iubit mult, totusi au avut 
probleme. Dar prin puterea Bunului nostru Dumnezeu eu au reusit sa treaca peste diferentele si 
problemele aparute. Sa ne gandim de exemplu la Avraam si Sara. Cei doi s-au iubit si inca foarte 



mult. Dar in aceste conditii, de ce Sara a permis lui Avraam sa ia de sotie si pe Agar si sa 
primeasca de la ea un fiu? De ce? Din lipsa de credinta, ei ar fi trebuit sa se increada in Dumnezeu, 
dar nu au facut-o. Ce este credinta? Credinta este incredere in Dumnezeu. De ce ei nu s-au increzut 
in fagaduinta divina? Pentru ca nu cunosteau pe Dumnezeu. Si de ce nu il cunostea suficient? 
Pentru ca nu isi petreceau timpul necesar, pentru a cunoaste pe Dumnezeu. 
 Asa ca s-a nascut Ismael care odata cu nasterea s-a a adus o multime de neplaceri si 
probleme. Dar ce contrasta mai mult, nu sunt problemele aparute, ci faptul ca Avraam a cautat pe 
Dumnezeu si s-a transformat in tatal credintei in Dumnezeu. De aceea prietene, nu te dezamagi de 
probleme, dificultatile pot aparea la usa casei tale sau in sanul familiei, poti intampina serioase 
probleme, dar aceasta nu inseamna ca trebuie sa fugi si sa lasi ca barca sa se scufunde. Dificultatile 
care apar in camine nu sunt pentru a le distruge ci pentru a fi invinse in numele scump al Domnului 
Hristos.  
 Familia este singura scoala in care niciodata nu se termina procesul invatarii. Este necesar a 
trai invatand zi de zi, intotdeauna iartand si cerand iertare, acceptand si fiind acceptat, ajutand si 
fiind ajutat, luptand pentru a salva familia pentru ca cel care este conducatorul este Isus care nu 
cunoaste infrangerea sa salveze. 
 Putem vorbi in acest studiu de asemenea de Isaac si Rebeca, Iacov si Rahela. Au infruntat 
probleme aceste familii? Sigur ca da. Sa ne gandim la favoritismul lui Isaac pentru fiul sau cel 
mare si de asemenea al lui Rebeca pentru fiul cel mic. Era corect acest comportament? Era corect 
sa fie Rebeca complice la inselarea lui Isaac? Este foarte clar ca nu! Dar in ciuda acesor erori, 
dificultati, probleme, Isaac si Rebeca au fost fericiti datoria dragostei nemarginite a lui Dumnezeu. 
 Sa analizam de asemenea pe Iacov si Rahela. Nu pot ca sa ma extind prea mult in acest 
comentariu datorita spatiului limitat de care dispunem, dar ceea ce resalta in aceasta experienta de 
viata, este dragostea minunata a lui Dumnezeu. Cand tot pare pierdut si fara iesire, cand nu mai stii 
ce sa faci si pe unde sa mergi, daca tu nu ai pe Hristos in viata ta si a familiei tale atunci singura 
solutie care pare a fi buna este divortul.Dar tu, daca ai pe Hristos totul se schimba, tu stii unde 
mergi, iar Hristos te a calauzi si te va ajuta. Primul lucru pe care El il face este sa intre in inima ta 
si sa iti schimbe sentimentele, adica tu care erai din fire nerabdator devii rabdator, din suparacios 
devii iubitor. Toate acestea Dumnezeu le face pentru tine, tu singur nu le poti face, de aceea 
singura solutie pe care o vezi este divortul, dar prin Hristos lucrurile se schimba radical iar solutia 
este primirea dragostei divine a lui Dumnezeu in inima si in familie. 
 
 In partea a treia a studiului vom vorbi despre dragostea lui Dumnezeu, numai ca dragostea 
divina nu este pentru a fi comentata prietene, ci pentru a fi traita. Toate istoriile de dragoste 
prezentate de Dumnezeu in Sfanta Scriptura, dragostea dintre sot si sotie, parinti si copii etc. toate 
au scopul de a ilustra dragostea lui Dumnezeu pentru noi.  Numai ca toate acestea sunt mult prea 
limitate pentru a putea arata infinita dragoste a lui Dumnezeu. Stii de ce? Deoarece ca de fiecare 
data cand ne gandim la dragostea divina o facem din prisma dragostei noastre omenesti. Vrea sa 
spuna, ca nu exista forma prin care cu mintea noastra umana  sa putem intelege cu adevarat 
dragostea lui Dumnezeu.  
 Dragostea noastra cu toate bunele intentii care le-am putea avea, este patata de amprenta 
murdara a egoismului. Iubim, dar pe cine merita sa fie iubit, pe cine este vrednic de iubit, iubim, 
dar asteptam ceva in schimb. Dar dragostea divina este total diferita. Dumnezeu te iubeste pentru 
ca asa este El, plin de dragoste. Nu conteaza unde traiesti si ce faci, El pur si simplu te iubeste si 
niciodata nu se va opri in dragostea Sa. Nimic nu vei putea face pentru ca El sa nu te mai iubeasca 
pentru ca El te iubeste chiar si cand nu faci nimic. Dar de asemenea nimic nu pot sa faci incat El sa 
oboseasca in dragostea Sa fata de tine. Indiferent de ce faci sau nu faci, el credincios va fi cu tine 
pana la sfarsit.  



 Este posibil ca cartea Amos sa apropie dragostea umana de dragostea divina. Aici gasim un 
sot care iarta sotia o data si inca o data si inca o data. Sotia este infidela, dar sotul iarta si aceasta 
pana ce dragostea minunata a sotului transforma viata infidela a sotiei, iar ea decide pentru 
totdeauna de a ramane credincioasa sotului ei.  
 
 In partea a patra a studiului vom vorbi despre Cantarea Cantarilor. Stii, daca nimeni nu ar fi 
stiut ca aceasta carte este din Biblie si ar fi  citit cateva fraze ar fi putut gandi ca este vorba de o 
carte de pornografie.Aceasta carte este o carte poetica prin excelenta dar in care resalta dragostea 
fizica dintre sot si sotie. Si oare de ce este aceasta carte in Biblie? In primul rand pentru ca sexul 
este unul dintre cele mai curate, sfinte si sacre lucruri pe care le-a creat. Sexul este atat de pur 
pentru Dumnezeu, incat in Vechiul Testament nu a insemnat poporul Sau nici pe mana nici pe cap 
si nici chiar inima,  ci chiar pe organul sexual, iar in Noul Testament pentru a ilustra tipul de 
intimitate dorit pentru biserica Sa, foloseste imaginea relatiei intime dintre sot si sotie. Acesta este 
conceptul de sfintenie cu privire la sex privit de Dumenzeu.  
 Din pacate, pacatul distruge si denatureaza toate lucrurile bune, iar cu sexul s-a intamplat la 
fel. Fiintele umane din timpul nostru au izolat complet sexul, l-au luat din familie si l-au 
transformat intr-un simplu obiect al placerii creind o gigantica industrie care vehiculeaza mililoane 
si milioane de dolari pe tot pamantul, industria pornografiei. Omul fara Dumnezeu incearca sa 
umple golul lipsei de Dumnezeu din inima sa cu pornografie si pe zi ce trece este tot mai 
nesafisfacut, denaturand in depravari si perversitati.  
 Dar placerea care are loc in viata crestinului, chiar daca unii cred ca acesta nu are nimic de a 
face cu el, sa nu uitam ca a fost creata de Dumnezeu. Placerea este fructul simtamintelor a 
sentimentelor care ne-au fost date de Dumnezeu la creatiune. Asa ca, crestinului sa nu ii fie frica sa 
simta placere in special in relatiile intime, pentru ca au fost stabilite de Dumnezeu pentru relatia 
dinte sot si sotie.  
 Prietene, sexul din punct de vedere divin are trei obiective, si sunt prezentate in Gen.2. 
Primul este procreare, in al doilea rand serveste ca si legatura in unitatea fizica, mintala si 
spirituala intre cei doi. Iar al treilea este sa fie un izvor de placere fizica, iar toatea acestea puse sub 
mantia sfinteniei, placerea legitima fiind parte din viata unei vieti sfintite de Dumnezeu. Tocmai 
acest fapt il scoate in evidenta cartea Cantarea Cantarilor, dragostea fizica intre sot si sotie, familie 
aflata sub sfintenia binecuvantarii lui Dumnezeu. 
 
 Ajungem la farsitul studiului si vom vorbi aici despre atitudinea lui Dumnezeu fata de 
bucuria familiilor. Studiul vorbeste despre nunta din Cana. Isus a fost invitat la aceasta nunta si a 
participat impreuna cu ucenicii. Eu intotdeauna spun, ca fericite sunt familiile care invita pe Isus la 
nunta lor, pentru ca tot ce se naste pe genunchi naste pentru a ramane in picioare.  
 Acum as vrea sa scot in evidenta ceva ce am vorbit in partea a doua a studiului. Faptul ca 
Isus va fi prezent in familie nu inseamna ca acea familie nu va mai avea probleme si aceasta 
datorita faptului ca traim intr-o lume plina de dificultati si probleme. Dar cand El este prezent noi 
stim unde trebuie sa mergem pentru a cauta ajutor. 
 Revenind la nunta, ne amintim ca la un moment dat au ramas fara vin, iar vinul este un 
simbol al bucuriei si veseliei. Lipseste in familia ta veselia si bucuria? Atunci te rog sa fii atent la 
acesta istorie. Maria mama lui Isus, care de asemenea era prezenta, le-a spus celor care serveau la 
mese: „ Sa faceti tot ce El va va spune!” . Acest „El” era Isus. Singura forma de a iesi din 
problemele si dificultatile familiei  este a face ceea ce Isus spune. Si unde gasim ceea ce El spune? 
In Cuvantul Sau. In acea zi porunca lui Isus a fost pe jumatate ciudata. Nu mai aveau vin asa ca El 
a spus servilor: „Umpleti aceste vase cu apa”. Ei au ramas cam descumpaniti. De ce apa? Noi nu 
avem nevoie de ap,a ci de vin. Dar cum Maria le-a spus foarte clar sa faca ceea ce Isus le va spune, 
atunci asa au facut. 



  Prietene, stii de ce de multe ori nu gasim solutie la problemele vietii? Pentru ca nu avem 
suficienta rabdare, incredere, credinta in ceea ce Dumnezeu spune. Totusi,servii, increduli, fara sa 
inteleaga, comentand mai mult sau mai putin, totusi ei au umplut vasele cu apa. Si atunci Isus le-a 
spus ca sa serveasca din vase mesenilor. Implicit unii au ramas surprinsi la o noua ciudatenie, cum 
era posibil ca sa se serveasca la nunta apa? Aceasta este cea mai mare rusine prin care puteau sa 
treaca. Dar Isus le-a spus sa serveasca la meseni din vase. Si ei au crezut, pentru ca insusi Maria le-
a spus sa faca tot ceea ce Isus le va spune sa faca. Iar cand au inceput sa scoata apa din vase au 
ramas surprinsi sa vada ca de acolo nu iesea apa ci vin.  
 O prietene, asa este cu Isus. Incredinteaza-ti viata lui Isus. Dar tu te vei intreba, cum sa imi 
incredintez viata lui Isus daca inca nu mi-am rezolvat problema. Insist, incredinteaza-ti viata lui 
Isus asa cum esti. Dar pastore, da-mi o explicatie logica! Nu iti voi da nici o explicatie, pentru ca 
nu o am, ci ce iti cer este simplu, pleaca-ti genunchiul, cheama si striga la Dumnezeu, 
incredinteaza-ti familia lui Isus. Dar ce se va intampla- spui tu. Nu stiu! Numai un singur lucru 
stiu, ca in loc de a curge apa, va curge vin, va iesi tristetea si va intra bucuria. Asa este viata traita 
in compania lui Isus. Trebuie sa ai incredere, credinta este solutia finala. 
 Dar fiinta umana rationalista a timpurilor noastre nu vrea sa creada. Prefera sa gaseasca 
solutii in alta parte. Eu cred ca Singurul care poate sa solutioneze probleme familiei noastre este 
Isus, iar dramele problemelor vietii nu sunt generate de sotie, copii, celalalt... ci sunt generate de 
fiecare dintre noi, de mine, de tine. Atata timp cat eu voi acuza numai pe sotia mea, pe sotul meu, 
nu voi rezolva nimic. Atata timp cat eu nu voi recunoaste si tu nu vei recunoaste ca sunt lucruri 
care trebuie schimbate in mine si in tine, iar noi ca familie, sot si sotie nu cerem lui Dumnezeu ca 
le schimbe, atunci razboiul si separarea este iminenta. Dar exita o vorba braziliana care spune daca 
unul nu vrea bataie, bataie in doi nu exista. Daca doi doresc pacea, probleme nu mai pot exista iar 
dragostea divina inunda acea familie.  
 Istorii de dragoste, istorii care au umplut Biblia cu lectii ca Dumnezeu te iubeste si vrea ca 
sa iti dea solutii problemelor vietii tale. Ai credinta in Isus, incredinteaza-ti viata in mana Sa iar el 
te va binecuvanta. Amin! 
 
 

Traducere si tehnoredactare Radu Gabriel 
Madrid 19 martie 2012 


